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PROTOKÓŁ NR LXXII/2024 
 

z LIX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 18 stycznia 2024 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Otworzyła obrady LXXII sesji Rady Miasta Gdańska. 

Powitała zastępców prezydenta, urzędników oraz radnych. Powitała również 

wszystkich mieszkańców Gdańska, którzy byli uczestnikami sesji.  

 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje 
świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miasta Gdańska oraz warunki i sposób ich 
przyznawania (druk 1897);  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1897): 

 

Za                      31 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 2A 
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Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na 
likwidację nieefektywnych źródeł ciepła (druk 1898);  
 
 

Głosowanie za włączeniem (druk 1898): 

 

Za                         32   

Przeciw                0 

Wstrzymało się   0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 5A 
 

 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działalność 

Prezydenta Miasta Gdańska (druk 1899); 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1899): 

 

Za                        31  

Przeciw               0 

Wstrzymało się   0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 13 
 
 
Wpłynął wniosek  o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY na działalność 
Prezydenta  Miasta Gdańska (druk 1900);  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1900): 

 

Za                          32   

Przeciw                 0 

Wstrzymało się    0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 14 
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Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Wspólnoty 
Mieszkaniowej XY w Gdańsku reprezentowanej przez Admista Zarządzanie 
Marcinkowski Wspólnicy Sp. J. nadziałalność Gdańskich Nieruchomości i Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Gdańsku (druk 1901);  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1901): 

 

Za                          32  

Przeciw                 0 

Wstrzymało się    0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 15 
 
 
Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie pozbawienia ulic Jantarowej, Brzeźnieńskiej  
i ciągu pieszo- rowerowego łączącego ul. Jantarową z ul. Czarny Dwór kategorii dróg 
gminnych (druk 1902);  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1902): 

 

Za                          32   

Przeciw                 0 

Wstrzymało się    0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 3A 
 
Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do sądów powszechnych w uzupełniających wyborach na 
kadencję 2024-2027 (druk 1903);  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1903): 

 

Za                          32   

Przeciw                 0 

Wstrzymało się    0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 16 
 
Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników (druk 1904);  
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Głosowanie za włączeniem (druk 1904): 

 

Za                          32   

Przeciw                 0 

Wstrzymało się    0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 17 
 
 

Wpłynęły autopoprawka: 

- druk 1891- pkt 4, ppkt 9 
 

 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca powiedziała, że ustalony jest porządek dzisiejszej sesji oraz,                
że przechodzimy do komunikatów. Dodała, że chciałaby się podzielić radosną 
wiadomością, ale też skorzystać z okazji i złożyć serdeczne gratulacje naszej 
koleżance radnej Katarzynie Czerniewskiej, która kilka dni temu urodziła synka. Mamy 
nowego Gdańszczanina Piotra.  Przewodnicząca powiedziała: z mojej strony jeszcze 
jeden komunikat. Chciałabym wykorzystać tę okazję, przed chwilą zmienialiśmy 
porządek obrad i włączaliśmy druki związane z wyborem ławników. Chciałabym 
skorzystać z komunikatów i zachęcić wszystkie mieszkanki i mieszkańców Gdańska 
do tego, aby zgłaszali się, aby chcieli pełnić rolę ławników w Sądzie Okręgowym bądź 
w Sądzie Rejonowym w Gdańsku. To bardzo istotne, dlatego, że ławnicy sądowi  
reprezentują społeczeństwo w polskim wymiarze sprawiedliwości. Mają wpływ na to 
jakie wyroki zapadają w sądach. Pełnią też taką rolę kontrolną wobec sądu, pewien 
element społecznej kontroli wobec sądu. Także bardzo serdecznie zachęcam 
gdańszczanki i gdańszczan żeby się zgłaszali. Żeby zostać ławnikiem trzeba mieć 
skończone 30 lat, ale nie więcej niż 70. Trzeba mieć wykształcenie minimum średnie  
i stan zdrowia pozwalający na pełnienie tej funkcji. Myślę, że może to być dla wielu 
osób zajęcie, które pozwoli im realizować swoje różnego rodzaju społeczne czy 
zawodowe pasje.  
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś komunikaty z komisji. Brak zgłoszeń. 
Przewodnicząca zapowiedziała komunikaty Prezydenta Miasta Gdańska.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Szanowna Pani Przewodnicząca, koleżanki i koledzy Rady, Wysoka Rado. Wszyscy, 

którzy śledzicie obrady naszego miasta garść informacji o życiu naszego miasta.  

W ubiegły weekend obchodziliśmy 5 rocznicę śmierci pana Prezydenta Pawła 
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Adamowicza. Bardzo dziękuję wszystkim za liczną obecność i zaangażowanie. Ci, 

którzy przyjechali także do nas spoza Gdańska gratulowali nam tego, że umiemy robić 

obchody, które są włączające i są dla każdego. Myślę, że jest to coś bardzo ważnego, 

cennego i z tego bardzo się cieszę. Dzisiaj o godzinie 10 rozpocznie się pierwsza 

rozprawa w procesie apelacyjnym od wyroku za zabójstwo Prezydenta Pawła 

Adamowicza więc proszę wybaczyć, że na chwile wyjdę z sesji do sądu. Także 

podczas obchodów ogłosiliśmy trzeciego laureata nagrody im. Prezydenta Pawła 

Adamowicza. To nagroda o charakterze międzynarodowym, która jest przygotowana 

wspólnie przez Europejski Komitet Regionów i koordynuje organizację udzielającą 

schronienia twórcom kultury, którzy nie mogą tworzyć ze względu na represje w swoim 

kraju. Laureatami zostało Stowarzyszenie Ambasada Demokracji Lokalnej 

w Zavidovići to działające na pograniczu Włoch, ale powstałe także w czasie wojny na 

Bałkanach; stowarzyszenie, które w czasie wojny wspierało bycie ludzi ze sobą, mimo 

drastycznych różnic. Dzisiaj także stają po stronie praw człowieka, a specjalne 

wyróżnienie otrzymała kobieta wójt gminy Inhulka w obwodzie mikołajowskim  

w Ukrainie Alla Myronoveja.  

Ważna informacja dla wielu mieszkańców naszego miasta to zakończenie przebudowy 

ważnego odcinka ulicy Budowlanych od Nowatorów do PKM Matarnia. Co bardzo 

ważne, często kiedy rozmawiamy o wpływie inwestorów na zmiany w naszym mieście, 

to może także warto wiedzieć, że przy takich przebudowach zobaczcie państwo 18 

tzw. umów szesnastkowych, czyli z artykułu 16 Ustawy o drogach publicznych na 

kwotę ponad 5 milionów złotych, właśnie miało wpływ na modernizację tej ulicy. 

 I myślę, że to jest też coś bardzo ważnego, żeby Państwo jako Radni, ale także jako 

opinia publiczna także o tym wiedzieli. Po prawie dwóch latach zakończyła się 

gruntowna modernizacja budynku Zespołu Szkół, gdzie znajduje się zarówno Liceum 

nr 6  ale także szkoła podstawowa; także siedziba poradni psychologiczno- 

pedagogicznej przy ulicy Głębokiej. Myślę, że budynek dzisiaj naprawdę wygląda 

bardzo okazale. Zachęcam wszystkich Państwa do odwiedzenia. Koszt modernizacji 

to ponad 6 mln 600 z czego prawie 4 miliony to dofinansowanie z Unii Europejskiej  

w ramach programów termomodernizacji. możecie już państwo zauważyć na ulicach 

naszego miasta tabliczki, które pojawiają się na drzewach. To także radni wielokrotnie 

zwracali uwagę na taką konieczność. To także efekt pracy naszej koalicji dla Drzew, 

której lider pani Wicedyrektor GDZiZ, zaczęliśmy katalogowanie miejskiego 

drzewostanu, tabliczki z różnymi oznaczeniami, które pomogą nam wiedzieć więcej na 

temat tych drzew, ale i ich stanu, sposobu pielęgnacji. Na stronie geogdansk.pl są 

zamieszczone wszelkie informacje. Zbliżają się ferie zimowe. Oferta dla ponad 6,5 

tysiąca uczniów w 70 wszystkich szkołach podstawowych. Oferta skierowana do 

najmłodszych naszych uczniów, ale także oferta feryjna w różnych instytucjach 

sportowych i instytucjach kultury. Na ten cel przeznaczone zostanie 1,4 mln zł  

z budżetu miasta.  

Bardzo się cieszę, że dzisiaj Wysoka Rada zajmie się uchwałą dotyczącą programów 

rozwoju naszego Miasta 2030. Dziękuję wszystkim za aktywny udział  

w przygotowywaniu tych programów. Wiem, że dyskusja na Komisjach była bardzo 

gorąca, ale wiem, że niemal wszystkie komisje pozytywnie i chyba jednogłośnie 

zaopiniowały ten dokument. Ja też jestem bardzo wdzięczna za aktywny udział 

mieszkańców Gdańska zarówno, którzy wzięli udział w ankiecie internetowej, ale także 

którzy licznie byli obecni na różnych spotkaniach warsztatowych, branżowych 
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dyskusjach, ale także, którzy składali uwagi do tego dokumentu. Ten dokument jest 

pewnym wyznacznikiem, parasolem. Daje nam możliwość także aplikowania o środki 

zewnętrzne. Wiemy czego chcemy, wiemy jakie działania chcemy podejmować w tych 

czterech obszarach zielone, wspólne, dostępne i innowacyjne miasto. Opiekunami 

tych obszarów jest czworo zastępców prezydenta. I myślę, że to jest też coś bardzo 

ważnego, żebyśmy także wiedzieli jakie wskaźniki chcemy osiągać, po czym będziemy 

wiedzieli, że osiągamy cele wyznaczone zarówno w strategii, ale także w programach 

rozwoju.  

Zbliża się 32 finał WOŚP. Bardzo dziękuję Wysokiej Radzie Miasta Gdańska przede 

wszystkim pani Przewodniczącej za inicjatywę obdarowania tytułem Honorowego 

Obywatela Miasta Gdańska pana Jerzego Owsiaka. Jerzy Owsiak związany jest  

z naszym miastem także w młodości choć myślę, że wszyscy, którzy go obserwujemy, 

widzimy, że młodości, energii nie brakuje mu także dzisiaj. Już dzisiaj zachęcam do 

aktywnego udziału w finale. 28 stycznia miasteczko WOŚP przy ulicy Elektryków, ale 

wiele sztabów działających w różnych miejscach. Ponad 1100  wolontariuszy, wiele 

aukcji w tym jedna bardzo ciekawa, bo niebawem do naszego ogrodu zoologicznego 

zawita żyrafa samica i można wylicytować prawo nadania jej imienia. Bądźmy razem, 

dzielmy się dobrem. Dziękuję.   

 

 

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego klubu Koalicji Obywatelskiej. 

 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Drodzy Państwo. Istnieje pogląd, który głosi, że miarą oceny moralnej społeczeństwa 
jest to, jak społeczeństwo traktuje swoich najsłabszych przedstawicieli. Niezrozumiałe 
koleje losu uczyniły najsłabszymi istoty najbardziej niewinne i bezbronne. Schorowane 
często od urodzenia dzieci. Sumienie tego świata, ale także seniorów, którzy oprócz 
chorób zmagają się nierzadko  z równie śmiercionośną co choroby samotnością  
i wykluczeniem. My jako współczesna Polska, mamy jednak kogoś, kto nas mobilizuje. 
Kogoś, kto nas zagrzewa, kto zagrzewa nasze serca do pomocy i kto prowadzi walkę 
właśnie o tych najsłabszych. Jest to osoba, której niestraszny ani styczniowy mróz, ani 
sączony przez niektórych hejt. Jerzy Owsiak. Bo jak się Państwo domyślacie, to o nim 
mowa. To marka sama w sobie. To człowiek orkiestra. To wreszcie Wielka Orkiestra 
Światecznej Pomocy, która od ponad 30 lat jest oddana i orkiestra i jej lider Jerzy 
Owsiak w niesieniu pomocy właśnie tym najsłabszym z nas, którzy tego potrzebują. 
To Jurek Owsiak wydobywa z nas ponad od ponad 3 dekad to , co w nas najcenniejsze 
– chęć niesienia bezinteresownej pomocy. WOŚP to już fenomen społeczno- 
kulturowy, który na stałe wpisał się w naszą polską rzeczywistość. Jest paletą 
pięknych, ciepłych kolorów w szare styczniowe dni. Finały WOŚP-u to coś do czego 
przywykliśmy i w czym wielu z nas bierze czynny, aktywny udział. Jak wyobrazić sobie 
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śnieżny styczeń, mroźny styczeń jak dzisiaj bez czerwonego serduszka Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej pomocy? Czy jest w końcu coś szlachetniejszego niż niesienie 
pomocy? Na dzisiejszej sesji spotykamy się w szczególności po to, aby nadać Jerzemu 
Owsiakowi tytuł Honorowego Obywatela Miasta Gdańska. Jest gdańszczaninem od 
urodzenia. Urzeczywistnia ideały naszego miasta. Działa bez strachu ale z rozwagą. 
Działa w imię solidarności wobec najsłabszych, szanując wolność wszystkich, 
niezależnie od przekonań. Od wielu lat Jerzy Owsiak pada jednak ofiarą 
zinstytucjonalizowanej nienawiści, której źródłem jest prawa strona sceny politycznej. 
Nie jest bowiem smutny, szary i pełen  żalu. Wręcz przeciwnie jest uśmiechnięty  
i kolorowy. Jest serdeczny, jest przeciwieństwem hejtu i nienawiści. Pięć lat temu  
w Gdańsku nienawiść eksplodowała zabierając nam naszego Prezydenta Św. Pamięci 
Prezydenta Pawła Adamowicza. Działo się to w trakcie finału WOŚP. Święta dzielenia 
się dobrem. Tragedia ta urosła dla nas do wymiaru symbolicznego. To w Gdańsku, jak 
nigdzie indziej, wiemy, że dzielenie się dobrem triumfuje nad chorą, motywowaną 
politycznie nienawiścią. Jerzy Owsiak jest od lat oczerniany, opluwany i zwalczany 
przez niektórych ze skraju prawej strony sceny politycznej. Może dlatego, że jego 
działalność postrzega się jako zagrożenie dla innej działalności charytatywnej. A może 
dlatego, że jest organizatorem koncertów, na których krzewi się wolność, dobro 
 i otwartość. Wbrew temu co mówią niektórzy wylewający hejt na Jurka Owsiaka- czy 
jest coś bardziej polskiego niż uwielbienie wolności i solidarności ze słabszymi. Czy 
jest coś bardziej chrześcijańskiego niż niesienie pomocy potrzebującym? Niech każdy  
z nas sobie sam odpowie na to pytanie. To, że jesteśmy tutaj dzisiaj z propozycją 
nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska jest wyznacznikiem szacunku 
i podziwu, jaki wobec Jurka Owsiaka wyrażamy. Jest deklaracją wsparcia, jakie 
czynimy wobec dzieła, jakim jest WOŚP. Ja za tę inicjatywę, za ten pomysł bardzo 
serdecznie dziękuję pani Przewodniczącej Agnieszce Owczarczak, która zagrzewa 
nas do tego, żeby tę inicjatywę zmaterializować, zrealizować, wdrożyć w życie. I mam 
nadzieję i liczę na to, że w toku dzisiejszego głosowania radni Prawa i Sprawiedliwości 
dadzą wyraz elementarnej przyzwoitości i podobnie jak my zagłosują za nadaniem 
Jerzemu Owsiakowi tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska.  

 

KAZIEMIRZ KORALEWSKI - Przewodniczący Prawa i Sprawiedliwości 

Powitał wszystkich. Powiedział: Kto tu mówi o przyzwoitości? W czasach komunizmu, 
wielu mieszkańców Gdańska i zapewne i  radnych miasta Gdańska też nie pamięta 
czasów komunizmu. Mówiliśmy często, że papier wszystko przyjmie. To była pewna 
metafora, bo na papierze można było wszystko napisać, ale rzeczywistość jaka była 
widzieliśmy sami na własne oczy. I dzisiaj jest tak samo. Papier wszystko przyjmie. 
Też to możemy powiedzieć w sprawie uchwały Honorowego Obywatela Miasta 
Gdańska. Specjaliści ocenili tę sylwetkę. My natomiast pamiętamy, co mówił  
o żołnierzach Wojska Polskiego, porównujących ich do zielonych ludzików Putina  
z Krymu, a wkrótce można powiedzieć kacapy mordowały i mordują do dzisiaj ludność 
bezbronnej, niepodległej Ukrainy. Nigdy za to nie przeprosił; do tej pory przynajmniej. 
Pejoratywnie odnosił się o politykach i wyborcach Prawa i Sprawiedliwości, więc co tu 
można mówić o przyzwoitości? Kto to mówi? Specjaliści, których spotykamy  
w Gdańsku, ocenili ostatnią akcję Wielkiej Orkiestry w czasie kampanii wyborczej, 
bilbordów i akcji, którą ocenili, że stosowano tu znany w psychologii gaslighting, 
wywołujący dysonans poznawczy, by używając niedopowiedzeń, przerysowania, 
wywołując nieręczne i obraźliwe domysły, skojarzenia, pozbawić widza pewności co 
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do własnej dedukcji. A manipulacja jest przemocą. Z tą przemocą podobno walczy 
Wielka Orkiestra, walczy Miasto Gdańsk-  z mową nienawiści walczą obie te instytucje. 
Papier wszystko przyjmie. Stąd bardzo jasne wydaje się jak zachowują się radni 
zakładam Prawa i Sprawiedliwości w klubie Rady Miasta Gdańska. Sprawy 
mieszkańców są dla nas zawsze bardzo istotne i jeżeli oceniamy  Honorowych 
Obywateli, to za to, o czynią dla Gdańska, jak dla Gdańska pracują, jaki mają dorobek 
i w końcu dajemy to osobom, którzy żyją. Czego możemy się po nich spodziewać  
w przyszłości. Stąd w poczuciu naszej odpowiedzialności, dojrzałości właściwej oceny 
tej instytucji, osoby podejmiemy decyzję w głosowaniu Dziękuję bardzo. 

 

 

BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Wszystko dla Gdańska  

Pani Przewodnicząca. Pani Prezydent. Państwo zastępcy pani prezydent, koleżanki  
i koledzy Radni ale przede wszystkim osoby, które nas dzisiaj oglądają podczas 
transmisji w gdansk.pl. Znamy już oficjalny termin wyborów samorządowych. Zostało 
tak naprawdę niewiele czasu na podsumowania tej kadencji, ale też na refleksje. Ja 
myślę, że taką refleksję powinien niejeden z nas sobie zrobić, ale tutaj szczególnie te 
słowa dedykuję przewodniczącemu klubu Prawa i Sprawiedliwości. Gnębiliście  
i deptaliście Wielką Orkiestrę przez ostatnie 8 lat. Nareszcie przyszedł moment, kiedy 
nie możecie tego robić, więc przy każdej okazji próbujecie podgryzać i niszczyć dobre 
imię Jerzego Owsiaka. Klub Radnych Wszystko dla Gdańska zagłosuje za 
kandydaturą Jurka Owsiaka na stanowisko jako Honorowego Obywatela Miasta 
Gdańska. Ja  nie będę oryginalna, jeżeli powiem, że Jurek Owsiak jest jednym z nas, 
jest jednym z nas nie tylko dlatego, że się tutaj urodził i wychował. Środowiskowo też 
podziwiałam jego dokonania jako dziennikarza muzycznego w dawnych latach  
i później, kiedy zaczął dyrygować Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy; byłam pod 
wrażeniem tej pierwszej edycji ale też kolejnych. Jurek Owsiak wychował kolejne 
pokolenia osób, które dzięki temu, że działa Orkiestra, Wielka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy, nauczyli się pomagać. To wszystko procentuje. Pomoc Jerzego Owsiaka  
i Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy dla szpitali, pojawienie się karetek, nowego 
sprzętu, to jest rzecz namacalna i ewidentna. Nie będę oryginalna, jeżeli powiem, że 
wiele osób żyje dzisiaj dzięki temu sprzętowi, który kiedyś został zakupiony dzięki 
wsparciu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Tutaj nie ma miejsca na ale. Jeżeli 
jeszcze zastanawiałam się, czy Państwo przyjdą na uroczyste wręczenie tytułu 
Honorowemu Obywatelowi Jerzemu Owsiakowi. Czy państwo Radni Prawa  
i Sprawiedliwości zagłosują za tą kandydaturą? Teraz już nie mam żadnych 
wątpliwości.  

Szanowni Państwo, jesteśmy tuż po zakończeniu uroczystości  upamiętniających piątą 
rocznicę śmierci Pawła Adamowicza. To się stało podczas finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Pamiętamy to zamieszanie, które działo się później. Takie 
naciski, żeby Jurek Owsiak zrezygnował z kierowania Wielką Orkiestrą, nie zrobił tego 
i chwała mu za to. 

Szanowni Państwo, podczas tej sesji zdecydujemy również o tym, jak będzie wyglądał 
Gdańsk do 2030 roku. Być może niektórych nas na tej sali już nie będzie, ale dzisiaj 
jeszcze w tym składzie podejmiemy tę ważną decyzję, co w Gdańsku się zmieni do 
2030 roku. Jak Gdańsk będzie wyglądał. To jest bardzo ważne głosowanie. Liczę. tutaj 
też na to, że jednogłośnie przychylimy się do pozytywnej opinii wobec tego druku, 
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ponieważ powstał w ramach partycypacji w ramach 30 spotkań z gdańszczankami  
i gdańszczanami. To jest jeżeli w ogóle to jest możliwe - najbardziej partycypacyjne 
dokument, który powstał w ostatnich latach. Korzystając z okazji widzę, że na sali 
pojawiła się Katarzyna Czerniewska, moja zastępczyni na stanowisku 
wiceprzewodniczącej klubu WDG- Kasiu gratuluję Ci. To jest naprawdę cudowny 
moment, gdy w Gdańsku pojawia się kolejny gdańszczanin. Niech się chowa, życzę 
Wam wszystkim szczęścia zarówno Tobie, jak i Pawłowi. No i sobie tylko życzę, żeby 
tych gdańszczan przybywało nam w sposób lawinowy. To się dzieje, bo przecież tak 
naprawdę jesteśmy w dobrej sytuacji mimo tego niżu demograficznego. Ale też 
wspomnę tutaj, że dużą zasługą nas Radnych Gdańska jest to, że kiedy Prawo  
i Sprawiedliwość zabraniało szczęścia gdańszczanom i gdańszczankom, Polkom  
i Polakom odebrano możliwość refundacji programu in vitro. My jako Radne Gdańska 
i Radni Gdańska uchwaliliśmy ten program i dzisiaj mamy sytuację, że 767 młodych 
istot dzięki dofinansowaniu z budżetu Miasta Gdańska przyszło na świat. Jeżeli 
szczęście można mierzyć w ten sposób, to właśnie nasz głos, nasza podniesiona ręka 
sprawiła, że wiele rodzin gdańskich stało się pełnymi rodzinami, szczęśliwymi 
rodzinami. Dziękuję bardzo. 

 

PUNKT 4 

UCHWAŁY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo przechodzimy do projektów uchwał. Jako pierwszy projekt uchwały 
druk numer 1892 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska 
w imieniu wnioskodawcy. Ja będę miała przyjemność i zaszczyt zreferować Państwu 
ten projekt uchwały.  

 

1) w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska  

(druk 1892) 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Jerzy Owsiak. Czy jest w Polsce choć jedna osoba, która nie zna tego  
nazwiska? Człowiek powszechnie znany i szanowany. Z urodzenia gdańszczanin. 
Pierwsze lata życia mieszkał na Siedlcach przy ulicy Kartuskiej i do dziś bliskie jego 
sercu są te rejony i nieistniejąca już dzisiaj Szkoła Podstawowa numer 68.  W budynku 
tej szkoły dzisiaj mieści się Gdańskie Centrum Świadczeń. Dziennikarz radiowy  
i telewizyjny, showman i filantrop ale przede wszystkim działacz charytatywny  
i społeczny. Założyciel i Prezes Zarządu Fundacji znanej na całym świecie Fundacji 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, która prowadzi zbiórki na programy i sprzęt 
medyczny. W trakcie dotychczasowych 31 finałów Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy udało się zebrać blisko 2 miliardy złotych i kupić dla polskich szpitali blisko 
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70000 urządzeń. Według szacunków z 2020 roku co piąty sprzęt znajdujący się w 
polskich szpitalach nosił serduszko Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Przez te 
wszystkie lata Fundacja wspierała różne dziedziny medycyny, między innymi dziecięcą 
onkologię, neonatologie, ortopedię, traumatologie, psychiatrie czy geriatrię. 
Przykładowo  
w ramach prowadzonego badania- przesiewowe badania słuchu u noworodków 
przebadano już ponad 7 mln urodzonych dzieci w Polsce. A przecież to jeden z wielu 
programów prowadzonych przez Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. W tym roku 
szef Fundacji poinformował, że na tegoroczny 32 finał zarejestrowanych jest już 1685 
sztabów w Polsce i na świecie. Orkiestra zagra na Biegunie Północnym i na Biegunie 
Południowym, bo tam również są Polacy, którzy chcą wspierać tę ideę. Jerzy Owsiak 
zawsze powtarza, że nie on jeden jest autorem tego sukcesu, że autorami są wszyscy, 
którzy choć przez chwilę albo chociaż grosz poświęcili dla wsparcia Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, mówi: „przez te 32 lata wszyscy razem Polacy zrobiliśmy rzecz 
niezwykłą, nie zmieniliśmy się, nadal zapraszamy Was do wspólnego grania. Nadal 
chcemy grać ze wszystkimi. Nie będziemy was pytać o wasze poglądy, religię i kolory. 
Zapytamy was o jedno czy chcecie z nami grać?  Jeśli tak to super.” Ogromne środki, 
które są zbierane podczas zbiórek Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy zasilają 
polskie szpitale i przychodnie w nowoczesny sprzęt medyczny oraz pozwalają 
realizować liczne projekty prozdrowotne i edukacyjne. Ale to tylko jeden z aspektów 
działalności i idei Fundacji. Nie mniej ważne jest kształtowanie postaw wzajemnej 
odpowiedzialności w duchu wolności, równości, przyjaźni i radości ze współdziałania. 
Solidarnościowe wartości, jakie są przekazywane podczas charytatywnych zbiórek 
pieniędzy są żywą lekcją i przykładem dla dzieci, młodzieży i dorosłych już od ponad 
30 lat. Jestem przekonana, że powstanie i wielki zasięg Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy były dla wielu również impulsem do wspierania także innych organizacji 
charytatywnych i społecznych. WOŚP pokazała, że warto pomagać i angażować się 
w różnego rodzaju działania na rzecz drugiego człowieka. Działalność Jerzego 
Owsiaka przyczyniła się także do rozpropagowania w Polsce pracy wolontariackiej  
i bezinteresownego angażowania się w czynienie dobra. Nikt w końcu nie zmusza 
wolontariuszy do długich zimowych spacerów z puszką. A przecież jak wiemy, 
styczniowe niedziele bywają niezwykle mroźne. Młodsi i starsi sami chcą to robić. Sami 
się do tego garną, a jak już ktoś połknie tego wolontariackiego bakcyla z reguły potem 
angażuje się również w inne projekty i w inne organizacje. Z uwagi na dekady trwania 
tej współtworzonej przez Jerzego Owsiaka idei Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 
stała się także inicjatywą, która łączy pokolenia. Ci, którzy kiedyś jako dzieci zaczynali 
zbieranie funduszy dzisiaj przyprowadzają swoje dzieci i zarażają je pracą 
wolontariacką. Finały Wielkiej Orkiestry to przecież dni pełne radości i łączenia. Stały 
się już piękną styczniową Polską tradycją. Zgodnie z uchwałą Rady Miasta Gdańska 
tytuł Honorowego Obywatela Miasta Gdańska może być nadawany za zasługi dla 
Miasta Gdańska, za wybitne osiągnięcia w dziedzinie kultury, sztuki i nauki. Za 
całokształt dokonań oraz postawę życiową, stanowiącą wzór do naśladowania dla 
gdańszczanek i gdańszczan. Działalność Jerzego Owsiaka niewątpliwie wpisuje się  
w przesłania płynące z Gdańska o solidarności obywatelskości, poszanowaniu 
równości, różnorodności i wolności. Jest zatem bez wątpienia wzorem do 
naśladowania. Dla gdańszczanek i gdańszczan zaszczytem będzie przyjęcie przez 
Jerzego Owsiaka tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska. W imieniu Klubu 
Radnych Koalicji Obywatelskiej proszę panie i panów radnych o podjęcie tej uchwały. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Udzieliła głosu w dyskusji pani radnej Katarzynie Czerniewskiej.  

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Szanowni Państwo. Dziękując z całego serca za Wasze serdeczne powitanie naszego 
Piotrusia na świecie, chciałabym tylko wspomnieć, że jeszcze tydzień temu byłam  
w szpitalu. Traf chciał, że na tej samej sali przebywała ze mną młoda mama, młoda 
mama Tymka, która urodził się jako wcześniak, który urodził się i niestety nie podjął 
próby oddechu. Gdyby nie sprzęt sfinansowany przez Wielką Orkiestrę myślę,  
że Tymek nie miałby wielu szans na przeżycie. Dlatego bardzo serdecznie państwa 
proszę, żeby dzisiaj ponad wszelkimi podziałami stanąć po stronie, tak jak Jerzy 
Owsiak, solidarności z najmniejszymi tego świata, między innymi z wcześniakami  
i z wszystkimi potrzebującymi wsparcia medycznego. Głosujmy razem. Dziękuję.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji przechodzimy do głosowania. Jest 
to druk 1892 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska panu 
Jerzemu Owsiakowi. 

 

 Głosowanie  (druk 1892) 

Za                       21 
Przeciw              12 
Wstrzymało się  0 
 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1841/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska 

 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
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2) w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych na 2024 rok w mieście Gdańsku 

(druk 1887) 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

   
  Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do druku 1887. Jest to projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia 
do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 
użytecznych na 2024 rok w mieście Gdańsku. Referować będzie pan Dyrektor Damian 
Awieruszko.   

 

DAMIAN AWIERUSZKO- Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Druk numer 1887 w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych na 2024 rok w mieście Gdańsku. Na rok 

2024 przewidujemy 3600 godzin rocznie prac społecznie użytecznych w ilości 

stanowisk pracy 10. Są to prace administracyjno- biurowe, porządkowe i gospodarcze, 

realizowane w jednostkach organizacyjnych Miasta Gdańska przez osoby bezrobotne 

bez prawa do zasiłku. Poproszę o uprzejmie, o pozytywny głos dla projektu uchwały. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Nie ma głosu w dyskusji. 

Głosowanie.  

 

Głosowanie  (druk 1887) 

Za                       32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1842/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych na 2024 rok w mieście Gdańsku 

 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

2A) w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń  
     przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla 
    których organem   prowadzącym jest Gmina Miasta Gdańska oraz warunki i  
    sposób ich przyznawania  (druk 1897) 

 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 

 
  Komisja wiodąca: K. Edukacji- pozytywna 
  K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1897 w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń 
przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Miasta Gdańska oraz warunki i sposób ich 
przyznawania. Referować będzie zastępca dyrektora Wydziału Edukacji pani Renata 
Topór.  
 
RENATA TOPÓR - Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Szanowna Pani Przewodnicząca Wysoka Rado. Chciałabym zaopiniować projekt 

uchwały dotyczący przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których 

organem prowadzącym jest gmina Miasta Gdańska. Ten regulamin wprowadzony 

zostaje na podstawie artykułu 72 Ustawy Karta Nauczyciela. Środki zagwarantowane 

są corocznie w uchwale budżetowej. Wynoszą one 0,3 procenta wynagrodzeń 

osobowych rocznych. Nauczyciele mają prawo na podstawie tej uchwały złożyć 

wniosek do prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie pomocy zdrowotnej, która 

związana jest przede wszystkim z długotrwałą chorobą, z długotrwałym leczeniem 

specjalistycznym oraz z długotrwałym leczeniem szpitalnym. Aby złożyć taki wniosek, 

należy też przedłożyć koszty tego leczenia i wysokość tego świadczenia nie jest 

uzależniona od sytuacji dochodowej osoby, która składa ten wniosek, ale od wysokości 

poniesionych kosztów związanych z tym leczeniem. Prawo na podstawie artykułu 72 

Karty Nauczyciela do wypłaty tego świadczenia do ubiegania się o wypłatę tego 

świadczenia mają nauczyciele, byli nauczyciele, czyli emeryci i renciści oraz byli 

nauczyciele, którzy pobierają nauczycielskie świadczenie kompensacyjne. To tak  

w skrócie jakby zreformowana przeze mnie uchwała i bardzo proszę o pozytywne jej 

przyjęcie. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo głos w dyskusji. Pan Radny Wojciech Błaszkowski. 
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WOJCIECH BŁASZKOWSKI-Radny Wszystko dla Gdańska  

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, pani Dyrektor. Ja mam tylko jedno pytanie, 

bo ten Regulamin jest bardzo dobrze skonstruowany i chyba nikt nie ma wątpliwości, 

że należy głosować za tym projektem. Też daje możliwość ubiegania się o tą pomoc 

nauczycielom emerytom ale brakuje mi tylko druku wniosku. Nie wiem być może  

w pierwotnej wersji, którą państwo przesłali ten druk był, ale tutaj widzę, że tego druku 

nie ma. Czy taki druk państwo też przygotowali, czy druk jest z poprzedniej uchwały, 

czy coś na ten temat mogłaby pani? 

RENATA TOPÓR - Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Dopowiem- do tej uchwały będzie wydane zarządzenie Prezydenta Miasta Gdańska, 

które będzie regulować te kwestie. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 

Głosowanie  (druk 1897) 

Za                       31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1843/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych 

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Miasta Gdańska oraz warunki i sposób ich 

przyznawania 
 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
 Letnica rejon ul. Żaglowej i Narwickiej w mieście Gdańsku (druk 1886) 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  



15 
 

 
Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do planu miejscowego druk 1886 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Letnica rejonu ulicy Żaglowej i Narwickiej  

w mieście Gdańsku. Pani Dyrektor Edyta Damszel- Turek będzie referować. 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Jesteśmy na Letnicy rejonu ulicy Żaglowej i Narwickiej. Teren o powierzchni ponad  
7 ha, zlokalizowany jakby w granicach planu znajdują się inwestycje targów 
Międzynarodowych Targów Gdańskich. Jest to hala, parking oraz główny ciąg pieszy 
z przestrzenią publiczną. Celem sporządzenia planu miejscowego było dopuszczenie 
możliwości realizacji tymczasowego zagospodarowania w sytuacjach kryzysowych. 
Między innymi to miejsce sprawdziło się pod lokalizację tymczasowego szpitala  
w trakcie w czasie pandemii. Kolejnym wnioskiem było zmiany przeznaczenia trenu, 
który w obowiązujących planach miejscowych był zarezerwowany pod bocznicę 
kolejową na funkcje tożsame z sąsiadującymi funkcjami, czyli produkcyjno- 
usługowymi oraz  niewielka korekta układu komunikacyjnego po zrealizowanym 
układzie na podstawie zridu; korekta linii rozgraniczających ulicy Pokoleń Lechii. Co 
do własności dominuje własność prywatna. Są to spółki prawa handlowego i Skarb 
Państwa. W studium jest to teren przeznaczony pod funkcję dominującą, funkcję 
usługową z układem drogowym. Dla tego terenu obowiązują dwa plany miejscowe  
z 2009 i z 2002 roku. I niewielki obszar bez planu miejscowego. Jeszcze raz 
przypomnę, że żeby można było teren zabudowy produkcyjno- usługowy dopuścić 
funkcję związany między innymi z prowadzeniem szpitali należało zmienić ten plan, 
ponieważ obecnie były w zakresie przeznaczenia terenu były jakby ustalone 
wyłączenia, w tym między innymi szpitali, domów opieki społecznej. Tak mniej więcej 
wygląda obecne zagospodarowanie. Myślę, że wszyscy państwo doskonale wiecie jak  
kształtuje się ta zabudowa. Tutaj już przechodzę do projektu planu projekt planu 
utrzymuje dotychczasowe zagospodarowanie. Co do założeń kompozycyjnych 
kształtujemy zabudowę w nawiązaniu do planu obowiązującego, czyli utrzymujemy 
przestrzeń publiczną z placem publicznym i głównym ciągiem pieszym łączącym ulicę 
Żaglową z ulicą Narwicką. Tak kształtujemy zagospodarowanie liniami zabudowy, aby 
zachować, utrzymać oś widokową na stadion. Kształtujemy pierzeje eksponowane od 
ulicy Pokoleń Lechii i od ulicy Żaglowej chcemy, aby wzdłuż tych pierzei pojawiły się 
szpalery zieleni wysokiej na części tam, gdzie jest istniejąca hala już ten szpaler jest. 
Chcemy kontynuować i przedłużyć ten szpaler dalej w kierunku ulicy Żaglowej. 
Parametry utrzymywane są z obowiązującego planu miejscowego w większości 
utrzymujemy wysokość 30 m tylko i wyłącznie w części tutaj w sąsiedztwie placu jako 
zamknięcie, domknięcie tutaj tej przestrzeni proponujemy wysokość 40 m to jest 
zmiana wynikająca z kompozycji, jakby już po zrealizowaniu tutaj tego obiektu. Projekt 
planu dopuszcza również łączenie istniejącego obiektu z planowanymi obiektami, 
łącznikami. Łączniki mają precyzyjne parametry. Chodzi nam o to, aby nie dzieliły tutaj 
i nie ograniczały widoczności na stadion, więc są wpisane parametry, między innymi 
wysokość jednej kondygnacji czy też forma łącznika ściany transparentne. Co do 
przeznaczenia terenu główne przeznaczenie to jest teren usług lub produkcji  
z włączeniami w zakresie produkcji przemysłu portowego. To są taka ciężka produkcja 
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i też zakładów o zwiększonym albo o dużym ryzyku wystąpienia poważnej awarii 
przemysłowej w rozumieniu przepisów odrębnych. Fragment terenu usług, który jest 
ściśle powiązany z terenem stadionu i korekta linii rozgraniczającej ulicy drogi 
zbiorczej i ustalenie terenu komunikacji drogowej, publicznej lub komunikacji pieszo 
rowerowej, ciąg pieszo- jezdny. Tak kształtuje się projekt planu. Wewnątrz są  
dodatkowe wydzielenia stref i konkretne strefy ze szczegółowymi zapisami. Rada 
dzielnicy na etapie przystąpienia zaopiniowała projekt pozytywnie. Na etapie prac nad 
planem, czyli wniosków nie złożyła. Potem na etapie opiniowania i uzgadniania 
wyraziła stanowisko pozytywne. Uwag do projektu planu nie złożyła. Przypomnę tylko, 
że wyłożenie planu odbyło się w październiku, listopadzie zeszłego roku i tak jak już 
wcześniej powiedziałam, nie wpłynęły uwagi do projektu planu. Prezydent wnosi  
o uchwalenie. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Głos w dyskusji. Pan radny Przemysław Majewski. 

 

PRZEMYSŁAW MAJWSKI- Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Pytanie moje jest o wątek, który pojawił się kilka tygodni temu. Chodzi o kwestię 
sprzedaży nieruchomości między Międzynarodowymi Targami Gdańskimi a Gdańską 
infrastrukturą wodno-kanalizacyjną, która miałaby pozwolić na realizację siedziby 
GIFKU w tamtym  tamtym rejonie. Jak rozumiem na etapie przystępowania planu Biuro 
Rozwoju Gdańska nie było jeszcze świadome tego, że do tej transakcji doszło. 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Na etapie przed przystąpieniem zgodnie z ustawą jest wykonywana analiza 
zasadności przystąpienia do planu miejscowego. To nam mniej więcej zajmuje 2- 3 
miesiące i w tym okresie analizujemy stan istniejący. Państwu na sesji pokazywałam 
mniej więcej taki sam rysunek bez tego wydzielenia jakby pod względem 
planistycznym. Dla nas nie jest jakby ważne, kto jest właścicielem danej 
nieruchomości. Chodzi o to, czy to jest właściciel prywatny, czy jest to teren gminny, 
bo to rodzi potencjalne skutki finansowe. Więc ta struktura własnościowa  
kolorystycznie się  nie zmieniała, bo była to własność spółki prawa handlowego czy 
jednej czy drugiej. Dla nas pod względem przestrzennym, planistycznym to nie jest tak 
ważne. Istotne jest na etapie ustalania celów publicznych i potencjalnie ewentualnych 
skutków finansowych. Ten plan nie rodzi żadnych skutków finansowych dla gminy. 
Także potem informacje zostały uzupełnione. Natomiast jakby stan przed 
posiedzeniem sesji był Państwu przedstawiony i zreferowany na tej podstawie. 

 

PIOTR GRZELAK- Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

W uzupełnieniu. Budynek w tamtym miejscu był wcześniej już planowany i  panie 

Radny i jedynie dzisiejszy plan pewne parametry poprawia. Natomiast nigdy nie było 

to tajemnicą, że tego typu transakcja jest przeprowadzana. Co więcej, tak chcielibyśmy 

powiedzieć, że w sposób jednoznaczny jest to strategia miasta, żeby budować 
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centrum administracyjne w Letnicy wokół funkcji, które już dzisiaj tam funkcjonują. 

Przypomnę, że budynek Amberexpo budynek MTG to nie jest budynek, który jest 

jedynie siedzibą Międzynarodowych Targów Gdańskich, ale jest budynek, który  

jest siedzibą wielu wydziałów Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska i jest miejscem,  

w którym i tak wielu mieszkańców z tego obiektu korzysta. Więc w sensie 

urbanistycznym realizujemy cel, który był pierwotnie założony i w tym planie i w planie 

pierwotnym. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jeszcze jakieś pytania? Nie ma więcej głosów  

w dyskusji. Przechodzimy do głosowania.  

 

Głosowanie  (druk 1886) 

Za                        21 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  12 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1844/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Letnica rejon ul. Żaglowej i Narwickiej w mieście Gdańsku 

 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

3A) w sprawie pozbawienia ulic Jantarowej, Brzeźnieńskiej  i ciągu pieszo-    
       rowerowego łączącego ul. Jantarową z ul. Czarny Dwór kategorii dróg 

  gminnych   (druk 1902) 
 

      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1902 w sprawie w sprawie pozbawienia ulic Jantarowej, Brzeźnieńskiej  i ciągu 
pieszo-   rowerowego łączącego ul. Jantarową z ul. Czarny Dwór kategorii dróg 
gminnych. W imieniu Komisji   Zagospodarowania Przestrzennego Emilia Lodzińska.  
 
EMILIA LODZIŃSKA- Radna Koalicji Obywatelskiej 
Pani Przewodnicząca druk nr 1902 w sprawie pozbawienia ulic Jantarowej, 

Brzezińskiej i ciągu pieszo rowerowego łączącego ulicę Jantarową z ulicą Czarny 

Dwór kategorii dróg gminnych. Państwo Radni otrzymali załącznik do uchwały, który 

przedstawia, o których ulicach mówimy. Ulica, o których mowa leżące w granicach 

Miasta Gdańska one stanowią głównie ciągi piesze i rowerowe bez wyznaczania jezdni 

dla samochodów, dlatego też zasadne jest podjęcie uchwały. Dla przypomnienia, 

dodam, że Uchwałą z dnia 30 listopada 2023 roku Rada Miasta Gdańska wyznaczyła 

Prezydentowi termin do przedstawienia opinii. Opinia pozytywna została wydana 28 

grudnia 2023 roku. Wnoszę o uchwalenie. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Pan Radny Kazimierz Koralewski. 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI- Przewodniczący Prawo i Sprawiedliwość  

Tylko zapytam, czy nazwy ulic, które do tej pory funkcjonują sprawi, że te ciągi będą 

bezimienne? 

 

EMILIA LODZIŃSKA- Radna Koalicji Obywatelskiej 
To jest pytanie techniczne już do GDZiZ więc na ten moment nie jestem w stanie panu 

na te pytanie odpowiedzieć. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma zgłoszeń. 

 

Głosowanie  (druk 1902) 

Za                        32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
 
 



19 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1845/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
 w sprawie pozbawienia ulic Jantarowej, Brzeźnieńskiej  i ciągu pieszo- 

rowerowego łączącego ul. Jantarową z ul. Czarny Dwór kategorii dróg gminnych 
 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

4) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia 

dodatkowych oznaczeń taksówek na terenie Gminy Miasta Gdańska 

(druk 1885) 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska  
Grzegorz Bystry – Dyrektor Wydziału Komunikacji 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1885 uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wprowadzenia dodatkowych oznaczeń taksówek na terenie gminy Miasta Gdańska. 

Referuje pani Sekretarz Danuta Janczarek. 

 

DANUTA JANCZAREK- Sekretarz Miasta Gdańska 

Proszę Państwa, przedkładany projekt uchwały dotyczy generalnie dwóch spraw. 

Pierwsze prosimy o to, żeby w identyfikatorach, które mają numer pięcio-  cyfrowy, 

dopuścić inną czcionkę tych cyfr i drugie chodzi o ważność identyfikatorów bocznych 

taksówek. Żeby wprowadzić zasadę, że jeżeli kończą się badania lekarskie bądź 

prawo jazdy to wówczas  kończy się ważność identyfikatora. Do tej pory było 5 lat, tak 

jak przeprowadzaliśmy kontrolę taksówek. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Jest głos w dyskusji pan Radny Piotr Dzik. 

 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

Pani Przewodnicząca, pani Prezydent, koledzy koleżanki, Wysoka Rado. Ja tylko 

chciałem na moment wrócić do punktu pierwszego Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Zanim zabiorę głos na temat druku, który teraz procedujemy. Koledzy  
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i koleżanki według mnie to przyzwoitością było się wstrzymać albo nie głosować, żal 

mi was naprawdę po raz drugi, teraz wszystkich także jeszcze zagłosowaliście  

w sprawie Owsiaka, bo i wasze rodziny i wasze dzieci i wasi rodzice mogą być leczeni 

sprzętem, który ten człowiek jest zresztą z dzielnicy, na której też się urodziłem.  

I  przykro mi i żal, ale wracam do druku. 

Wracam do druku pani Przewodnicząca, koledzy i koleżanki. Sprawa taksówek i tutaj 

też drugi raz, no powiem to co poprzednio. Nigdy nie starałem się wchodzić w politykę, 

ale to tutaj akurat co zrobiono zawsze się czuję jako samorządowiec, ale to co zrobiono 

z taksówkami uwalniając je, mieliśmy 2800 taksówek. Mieliśmy normalne korporacje, 

które jeździły w Stowarzyszeniach Taksówek a w tej chwili mamy około 10000 

taksówek. Wolna amerykanka. Niektórzy kierowcy tych taksówek, którzy przyjechali 

tutaj do nas, a są  różnej narodowości i różnej maści. Po prostu wsiadamy, kobiety się 

boją wsiadać do taksówek. Jest coś niebywałego, co się dzieje i nie mamy na to 

żadnego wpływu.  Te taksówki nieraz służą dla nich jako źródło pracy, a nawet  

i mieszkanie. Dziękuję bardzo i to jest pierwszy krok, który zrobiliśmy. Ja wywodzę się 

z rodziny, gdzie świętej pamięci, Tata, Brat, drugi brat i kuzyn byli kierowcami 

taksówek. Te taksówki były przeglądane raz na jakiś czas na pasie startowym. Były 

normalnie oznakowane. Teraz taksówka ma 3 plakietki z Gdyni Gdańska Sopotu. Nie 

wiadomo skąd jest ta taksówka. Nie wiadomo jaki numer. Dziękuję bardzo i naprawdę 

bardzo trzeba zmienić tą ustawę, która to reguluje. Są korporacje, które mają w tej 

chwili z zagranicy po 400 -500 taksówek w Gdańsku i do czego żeście dopuścili 

Państwo do niczego. Jeżeli ja wsiadam do taksówki, a kierowca mi daje telefon i mówi, 

żebym mu napisał na jaką ulicę chce jechać. Ja też za tych telefonach się za bardzo 

nie znam to mu  palcem pokazywałem w prawo w lewo. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Panie Radny, jednak pozwolę sobie nie zgodzić się z panem, bo bardzo się cieszę, że 

jesteśmy w takim momencie, w którym to nie klient na postoju czeka na taksówkę  

w kolejce. Tylko klient ma pełną dowolność wyboru korporacji i tego, jaki taksówkarz 

po niego przyjedzie. Jest wolny rynek. Każdy może skorzystać z takiej oferty, która 

jego zdaniem jest najkorzystniejsza, aczkolwiek oczywiście bezpieczeństwa  

i porządku musimy pilnować, szczególnie jeśli chodzi o te zagraniczne korporacje,  

o których pan mówił i tutaj tak bezpieczeństwo pasażerów i pasażerek jest 

najważniejsze.  

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Szanowni Państwo 

Radni. W nawiązaniu do tej tematyki, ale także głosu pana radnego, chciałbym 

dopytać, czy kwestie, które tutaj podnosił pan radny w choćby najmniejszym stopniu 

znajdują się w kompetencji samorządu, w tym wypadku w kompetencjach Rady Miasta 

Gdańska jako organu? Czy jest to tylko i wyłącznie kwestia ustawodawstwa 

ogólnopolskiego? Do czego zmierzam? Kwestie na przykład dotyczące tego, kto i na 

jakich zasadach może wykonywać usługę. No właśnie, czy to będzie przewozu czy 

usługę jakąś tam a’la para taxi tak to nazwijmy. Do jakiego stopnia miasto Gdańsk 

może ingerować w to, kto takie usługi oferuje, na jakich zasadach, czy na przykład 
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jego prawo jazdy jest prawem jazdy uzyskanym w Polsce, czy też prawem jazdy  

z innego państwa, ale uznanym w Polsce, bo bardzo ważne wątki kolega radny tutaj 

podniósł i warto zapytać, czy jest to na pewno tylko i wyłącznie po stronie 

ustawodawstwa ogólnopolskiego. Czy też może możemy na bazie samorządu coś 

zrobić? No i skoro mowa o takich doświadczeniach, to warto zapytać. Pamiętam, że 

przy kwestii hulajnóg, mimo że to też prywatni operatorzy działają. Pewne możliwości 

ingerencji ze strony gminy Miasta Gdańska były i zostały podjęte. Część z nich słusznie 

część wymaga jeszcze kontynuacji i czy w jakikolwiek sposób podobnie można działać 

w przypadku tych przewozów osób czy usług około, że tak powiem taksówkowych.  

 

DANUTA JANCZAREK- Sekretarz Miasta Gdańska 

Przy rejestracji do tej pory nie mamy żadnych ilości koncesji. Trudno jest również 

sprawdzić w niektórych momentach, przypadkach prawo jazdy, ale w tym roku 

ustawodawca zobowiązał, że w niektórych przypadkach trzeba będzie mieć prawo 

jazdy polskie. 

 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

Tak ja to powiem tutaj koledze radnemu kiedyś, aby być kierowcą taksówki  trzeba 

byłoby mieć co najmniej kategorię B. Kategorię dróg dwójkę tak zwaną, a teraz niestety  

dzisiaj każdy, kto skończy kurs tydzień temu może iść na taksówkę, a pan dyrektor 

nam dopowie i wyjaśni pozostałe szczegóły. Bardzo bym prosił Panie Dyrektorze. 

 

GRZEGORZ BYSTRY- Dyrektor Wydziału Komunikacji  

Witam serdecznie, jeżeli chodzi o taksówki, sytuacja wygląda następująco. Nie mamy 

żadnych narzędzi, żeby ograniczyć ilość taksówek. Nie mamy żadnych narzędzi, żeby 

wprowadzić egzaminy. To wszystko zostało zdjęte. Jeżeli chodzi o uprawnienia, 

uprawnienia są przez nas w tej chwili weryfikowane. Potwierdzamy te uprawnienia za 

granicą i tutaj mogę powiedzieć, że od 17 czerwca tego roku wszyscy taksówkarze, 

którzy jeżdżą, będą musieli posiadać polskie prawo jazdy. Przepisy ustawy, zmiana 

ustawy o transporcie drogowym z września nakłada obowiązek wymiany wszystkich 

praw jazdy i dopiero w tym roku do 17 czerwca musimy wszystkie prawa jazdy 

wymienić. Natomiast chciałem tutaj powiedzieć, że kwestią sporną i dyskutowaną było 

również w urzędach w starostwach, które wydają, które wydają licencje kwestia 

karalności wykonujących przewozy osób taksówką. Tutaj chciałem powiedzieć, że  

w Gdańsku zinterpretowaliśmy przepis następująco, że skoro ustawodawca 

wprowadził wymóg dokumentu potwierdzającego nie karalność taksówki a nie określił, 

czy to ma być z Polskiego KRK, czy z zagranicznego. My dla kierowców, zwłaszcza 

dla obcokrajowców, którzy mają bardzo krótki okres pobytu w Polsce, żądamy również 

zaświadczenia z kraju pochodzenia o nie karalności.  
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PRZEMYSŁAW MAJEWSKI- Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Kontynuując ten temat, bo przykład hulajnóg jest bardzo dobry, bo widzimy, że udało 

się chociażby na czas czy to Jarmarku Dominikańskiego, czy w innych sytuacjach, czy 

to ograniczyć prędkość, zakazać wjazdu w dane rejony, nakazać postój, czy też 

pozostawienie hulajnogi w określonych miejscach. I te wszystkie aplikacje zarówno 

hulajnogi, jak i część aplikacji związanych z przewozem osób działa właśnie w formie 

takiej, że widzimy, jak się przemieszczają, czy to hulajnogi, czy też pojazdy. I stąd też 

pytanie, jeśli udało się  znaleźć taką formułę porozumienia z operatorami hulajnóg, to 

w takim razie czy z operatorami typu Uber Bolt Free Now jest możliwość czy jest wola 

ze strony władz Miasta Gdańska, żeby się spotkać, żeby omówić możliwe rozwiązania 

dotyczące poprawy jakości usług świadczonych przez kierowców w ramach tych sieci 

przewozów osób? 

 

GRZEGORZ BYSTRY- Dyrektor Wydziału Komunikacji  

Sytuacja wygląda następująco. My mamy cykliczne spotkania z przedstawicielami 

platform, takich jak Uber Bolt czy FreeNow i uzgadniamy organizacyjne też sprawy  

porządkowe, sprawy dyscyplinowania kierowców na terenie Gdańska. 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Z niepozornego tematu wyszedł temat znacznie tutaj dłuższy. Krótko w takim razie 

bym o 2 rzeczy podpytał, chociaż rozumiem, że pewnie szczegóły to możemy, czy  

w innej sytuacji dopowiedzieć sobie. Ale czy te spotkania, które na pewno są potrzebne 

i jeżeli wynikają z nich dobre rzeczy, to należy je pochwalić. Czy te ustalenia to jest 

kwestia, że tak powiem dobrej woli tych operatorów, o których pan był uprzejmy 

wspomnieć, czy też miasto posiada, że tak powiem argumenty prawne, że może 

określone działanie wymusić? I idąc tym przykładem, czy dajmy na to kamery  

w samochodach, które posiadają niektórzy kierowcy, także część osób kierujących 

taksówkami lub podobnymi- czy miasto w oparciu o swoje kompetencje, czy może  

w jakikolwiek sposób wymusić nie tyle prosić, ale wymusić obowiązek zamontowania 

prostej kamery pokazującej sytuację w pojeździe? Dziękuję bardzo. 

 

GRZEGORZ BYSTRY- Dyrektor Wydziału Komunikacji  

Z przepisów to absolutnie nie wynika. Natomiast jeżeli rozmawiamy o spotkaniach to 

w tej chwili na przykład naszym tematem ostatniego spotkania była wymiana  

i zorganizowanie wymiany około 7000 kierowców obcokrajowców, którzy muszą do 

czerwca wymienić prawa jazdy. 

 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Szanowni Państwo. Pan radny Piotr Dzik otworzył tutaj szeroką dyskusję na temat  

rynku taksówkarskiego. Ja chciałem tylko przypomnieć, że dyskutujemy nad drukiem, 

który dotyczy wielkości czcionek na identyfikatorach na taksówkach i terminach ich 

ważności i uważam, że bardzo dobrze, że ten termin ważności będzie tak zakreślony, 
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że ten identyfikator będzie tylko na czas spełniania tych wszystkich wymogów 

formalnych i i zgodnie z najkrótszym terminem wynikającym z tych dokumentów, które 

tutaj muszą być tak, ale dyskutujemy dzisiaj nad wielkością czcionek na 

identyfikatorach i terminach ich ważności. Także proponuję, żebyśmy się na tym 

skupili, ponieważ faktycznie, jak to się w tych wcześniejszych pytaniach to jest, 

przewijało tutaj kompetencje samorządu są, ale one mają charakter bardziej formalny 

niż, że możemy w jakiś sposób swobodnie rozstrzygać w jednym czy w drugim 

kierunku co z tymi taksówkami ma być tak? Ja zgadzam się z panią Przewodniczącą, 

że akurat dobrze, że ten rynek taksówek nie jest reglamentowany tak ściśle jak bywało 

to historycznie jeszcze pewnie za czasów, o których mówił Pan radny Piotr Dzik. 

Natomiast dobrze też, że służby pani Prezydent starają się tutaj podchodzić 

legalistycznie a nie oportunistycznie do tematu wykładni przepisów związanych  

z wymogami i chociażby na przykład ta kwestia zaświadczenia o niekaralności jest tak 

interpretowana żeby zapewnić jak najszybsze bezpieczeństwo gdańszczan.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie ma więcej głosów w dyskusji druk 1885. 

 

Głosowanie  (druk 1885) 

Za                        32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1846/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
 zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia 
dodatkowych oznaczeń taksówek na terenie Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

5) w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Rozwoju 2030”  

(druk 1893) 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

   Iwona Bierut- Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
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Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
K. Edukacji – pozytywna 
K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
K. Kultury i Promocji – pozytywna 
K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do druku 1893 w sprawie przyjęcia dokumentu pod nazwą Gdańsk 

programy Rozwoju 2030. Referować będzie pan Prezydent Piotr Borawski. 

 

PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydent Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  

i Ochrony Klimatu 

Pani Przewodnicząca Wysoka Rado chcieliśmy dzisiaj przedstawić państwu owoc 

właściwie naszej 1,5 letniej pracy nad programami rozwoju, programami, które 

tworzyliśmy wspólnie z mieszkankami, mieszkańcami naszego miasta. Wspólnie  

z zaproszonymi ekspertami, wspólnie z bardzo wieloma urzędnikami naszego Urzędu 

Miasta jednostek spółek. Program, który myślę, że jest jednym z najbardziej 

dyskutowanych dokumentów w historii naszego miasta. Szanowni Państwo, programy 

rozwoju i ich prace rozpoczęliśmy właściwie tuż po wrześniu 2022 roku, kiedy wysoka 

Rada przyjęła nową strategię Miasta Gdańska do roku 2030. Rozpoczęliśmy tą pracę 

od razu, ponieważ dotychczasowe programy kończyły się wraz z grudniem zeszłego 

roku ale przede wszystkim dlatego, że przedstawiamy nową wizję miasta, której te 

programy rozwoju, które mamy nadzieję, że dzisiaj Wysoka Rada przyjmie, są po 

prostu dokumentami wykonawczymi do przyjętej strategii. Rozpoczynając pracę nad 

programami rozwoju, korzystaliśmy już z informacji zbieranych podczas prac nad 

strategią. Przygotowaliśmy, powołaliśmy zespoły właśnie do pracy nad programami 

rozwoju, przygotowaliśmy diagnozy tematyczne, analizowaliśmy dokumenty, wyniki 

różnego rodzaju badań, ale przede wszystkim zaufaliśmy mieszkankom  

i mieszkańcom oraz wielu ekspertom wielu środowiskom naszego miasta. Programy 

rozwoju zostały podzielone na 4 części. To, że są 4 programy rozwoju, nie oznacza, 

że pominęliśmy jakieś istotne rzeczy, które były w poprzednich 9. Wręcz przeciwnie, 

nowa strategia miasta i nowe programy rozwoju oznaczają nowe, ważne aspekty życia 

naszego miasta, które do tej pory w różnych dokumentach strategicznych nie pełniły 

takiej ważnej roli. Przede wszystkim nowy program zielone miasto, który właśnie mówi 

o takich aspektach, jak bioróżnorodność, tereny zieleni czy odporność na zmiany 

klimatu, a także cała tematyka gospodarki obiegu zamkniętego. To istotne rzeczy, 

które myślę, że są bardzo istotne też dla mieszkanek i mieszkańców. Dawali o tym 

nam znać. Czy podczas rozmów i konsultacji, ale to, czy podczas głosowań nad 

ankietą, w której wzięło udział ponad 3600 osób, takie dziedziny życia jak cyfryzacja, 
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transformacja energetyczna, mieszkalnictwo, obywatelskość, demokracja i prawa 

człowieka to są istotne rzeczy, których też postawiliśmy. 

Taki przegląd najważniejszych inwestycji też przede wszystkim tego, na co nam 

najbardziej zwracali uwagę mieszkanki i mieszkańcy. Ale chcę zwrócić uwagę, że 

realizować będziemy strategie i programy rozwoje nie tylko poprzez duże inwestycje, 

ale też poprzez przedsięwzięcia nie inwestycyjne przez różnego rodzaju miękkie 

programy, które są równie ważne i o czym pan Prezydent Grzelak będzie mówił na 

końcu prezentacji, które również pochłonął znaczną część budżetu naszego miasta  

i wieloletniej prognozy finansowej w następnej dekadzie te najważniejsze inwestycje, 

na które zwracali nam mieszkańcy uwagę. To park południowy oraz centrum dzielnicy 

Gdańsk południe, wyliczane na ponad 250 milionów złotych to Centrum Zdrowia 

psychicznego dla dzieci i młodzieży. To budowa i remont wielu dróg w naszym mieście, 

między innymi przebudowa Podwala Przedmiejskiego, nowej Świętokrzyskiej, ulicy 

Kielnie Miejskiej czy rozbudowa ulicy Kartuskiej to nowe szkoły podstawowe, liceum 

na Gdańsku- Południu za prawie 200 milionów złotych. To rozwój terenów 

inwestycyjnych, przede wszystkim w otoczeniu portu morskiego i portu lotniczego. Te 

duże inwestycje, które będą kołem zamachowym dla naszej Gdańskiej i Pomorskiej 

gospodarki, szacujemy na prawie pół miliarda złotych. To wreszcie duże programy 

komunikacyjne, duże inwestycje komunikacyjne, takie jak budowa linii tramwajowej  

z górnego do dolnego tarasu, czyli Gdańsk Południe- Wrzeszcz, która dzisiaj 

szacowana jest już na 800 milionów złotych oraz można powiedzieć perła w koronie 

Gdańskich inwestycji najbliższej dekady. Coś, co zmieni komunikacyjnie całe miasto, 

ale też znaczną część tej części regionu tej części metropolii, czyli Gdańsk południe, 

trasa SM. Przedłużenie istniejącej skrzynki, która kończy bieg w Gdańsku, 

Śródmieście do dzielnic południowych i dalej perspektywicznie na dalsze części 

metropolii oraz inwestycje towarzyszące, które stworzą nowe centra usługowe  

w południowych dzielnicach naszego miasta. Program wsparcia mikro i małej 

przedsiębiorczości, w tym rzemiosła, programy poprawy bezpieczeństwa wokół 

gdańskich szkół podstawowych, rozwój edukacji zawodowej i ekologicznej, 

obywatelskiej, morskiej, kulturalnej, miasto krótkich odległości, czyli miasto 

piętnastominutowe po to, żebyśmy najważniejsze usługi, najważniejsze sprawy życia 

codziennego mieli w zasięgu piętnastominutowego spaceru czy dojazdu rowerem czy 

komunikacją miejską. To wreszcie atrakcyjna, interesująca oferta kulturalna. 

 

PIOTR KRYSZEWSKI – Zastępca Prezydent ds. Usług Komunalnych 

Pani Przewodnicząca Szanowni Państwo, pierwszy z programów rozwoju to program 

zielone miasto. Można powiedzieć, że to jest nowość, jeżeli chodzi o podejście miasta. 

Pokazuje też, jaka zmiana następuje w nas samych mieszkańcach, ale też w mieście 

pokazuje, w jaki sposób musimy się przystosować do tego, co nas czeka. Jeżeli chodzi 

o zmianę klimatu. Program zielone miasto polega na zapewnieniu mieszkańcom 

bezpieczeństwa w tym aspekcie środowiskowym i program zielone miasta również 

mówi o tym, w jaki sposób miasto powinno się rozwijać, biorąc pod uwagę aspekty 

odpowiedzialnego poszanowania przyrody. W ostatnim czasie widzimy mocno, jak się 

zmieniło nastawienie samych mieszkańców. Gram w zielone miasto, jaki będzie 

Gdańsk w 2030 roku? Tak jak powiedziałem, zależy nam na rozwijaniu tych terenów 

zielonych. Mówimy  tutaj o powstawaniu nowych obiektów użyteczności ekologicznej, 



26 
 

nowych parkach dużych, mniejszych kieszonkowych. Chodzi o to, żeby ta zieleń była 

blisko mieszkańców. Chcielibyśmy, żeby tam, gdzie jest możliwe posadzenie drzewa 

lub wprowadzenie zieleni średniej niskiej, to żebyśmy właśnie w takim kierunku szli. 

Mówimy o ochronie walorów przyrodniczych już funkcjonujących. Jesteśmy teraz w 

dialogu z różnymi organizacjami, które włączyły się w tę rozmowę. Wyszły  

z inicjatywami prowadzenia czy wprowadzenia standardów ochrony miejskiej. Myślę, 

że to jest kwestia 2 miesięcy, gdzie będziemy w stanie państwu przedstawić efekty tej 

współpracy, jeżeli chodzi o wprowadzenie nowych zasad opiekowania się zielenią  

w mieście. Mówimy również tutaj o wdrożeniu modelu gospodarki obiegu zamkniętego.   

 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydent Miasta Gdańska 

Program rozwoju wspólne miasto nazwa nieprzypadkowa, wspólnota to najważniejszy 

idiom tego programu rozwoju. Będziemy dbać o wspólnotę, rozwijać wspólnotę, 

potrzebujemy myślenia o sobie nawzajem w różnych aspektach naszego miasta. Silna 

wspólnota to odporne miasto długofalowo to jest dla nas bardzo ważne. Sam program 

rozwoju wspólne miasto zajmuje się kwestiami edukacji i rynku edukacji dostosowanej 

do rynku pracy, opieki i wychowania zdrowia, opieki psychologicznej, zdrowia i sportu, 

aktywności obywatelskiej, prawami człowieka, demokracją, integracją społeczną  

i mieszka i takim aspektem jak mieszkania komunalne. Ale to na czym nam zależy do 

roku 2030 wynika oczywiście tak, jak już powiedzieli Prezydenci przede mną wynika z 

tego, czego rzeczywiście potrzebują mieszkańcy i tego, w jaki sposób rozwija się 

nasze miasto. Jest jasne, ze wszystkich naszych rozmów, że to, czego potrzebujemy, 

to na przykład zwiększenie liczby miejsc w żłobkach i opiece żłobkowej, tak, aby 

rodzice i opiekunowie mogli szybciej wrócić do pracy, a dzieci były dobrze 

zaopiekowane i rozwijały się od pierwszych lat swojego życia. Potrzebujemy większej 

liczby miejsc przedszkolnych. Ważne jest dla nas to również, aby zwiększała się liczba 

miejsc szkolnych zarówno w szkołach podstawowych, jak i w szkołach 

ponadpodstawowych. Tam, gdzie rozwija się miasto i przede wszystkim  

mówimy o dzielnicach południowych Gdańska. Myślimy również, a może przede 

wszystkim o takiej edukacji, która zapewni młodym ludziom w przyszłości możliwość 

realizacji ich marzeń, pasji, talentów i potrzeb. W związku z tym zależy nam bardzo na 

dostosowaniu edukacji do rynku pracy o bliskiej współpracy obszaru oświatowego  

z obszarem przedsiębiorczości. W tym miejscu chcę także powiedzieć, że myślimy  

o edukacji przez całe życie, czyli nie tylko i wyłącznie tej skierowanej do dzieci  

i młodzieży, ale także do osób dorosłych, które chcą się przekwalifikować, chcą 

dostosować swoje kompetencje do wymagań rynku pracy. Bardzo dla nas istotne jest 

to, że edukacja to owszem infrastruktura. Polska się starzeje, Europa się starzeje 

również Gdańsk jest miastem, w którym jest coraz więcej osób starszych  i rozumiemy, 

że musimy podążać za mieszkańcami w ich w realizacji ich potrzeb we wsparciu ich  

w tym, co nazwaliśmy długim, niezależnym życiem, a więc to, na czym nam zależy, to 

zmiana sposobu myślenia oraz o budowanie mieszkańców usługami tak, aby 

pierwszym pomysłem, jaki i potrzebą, jaką formułują, nie było. Dzienne  formy opieki 

wsparcie w miejscu zamieszkania, wsparcie w społeczności centra aktywności 

lokalnej, różnego rodzaju kluby mieszkańca, kluby seniora, tak, aby mieszkańcy byli 

otoczeni wsparciem, aby nasza wspólnota była na tyle aktywna żeby widzieć się 

nawzajem i żeby sobie nawzajem pomagać. My jako miasto, jako urząd, jako sektor 
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publiczny będziemy tutaj bardzo aktywni i bardzo wspierający po to aby asystować 

tutaj naszym mieszkańcom. 

 

PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydent Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  

i Ochrony Klimatu 

Kwestie związane z mobilnością i transportem. Jaki będzie Gdańsk w roku 2030? To 

staramy się zwracać uwagę przede wszystkim na piramidę, zrównoważonej mobilności 

i tak stawiać aspekty, żeby zgodnie z tą piramidą na pierwszym miejscu stawiać 

pieszych, następnie rowerzystów, potem pasażerów komunikacji publicznej, a dopiero 

później innych uczestników ruchu, więc będzie to miasto oferujące komfortowe 

warunki dla ruchu pieszego bez barier infrastrukturalnych, z atrakcyjną siecią dróg 

rowerowych oraz nowoczesnym konkurencyjnym transportem publicznym dbający  

o bezpieczeństwo. I to zarówno to bezpieczeństwo jeżeli mówimy o bezpieczeństwie 

komunikacyjnym, jak i poczuciu naszego bezpieczeństwa osobistego. Cele 

szczegółowe tego programu to poprawa warunków ruchu pieszego z uwzględnieniem 

osób ze szczególnymi potrzebami. Poprawa warunków ruchu rowerowego, 

zwiększenie atrakcyjności transportu publicznego, poprawa sieci transportowej 

dostępności transportowej, bezpieczeństwo na drogach i w przestrzeni publicznej, 

rozwój energetyki miejskiej oraz cyfrowa gmina i Smart City. 

W tym miejscu Prezydent powiedział w jaki sposób chcą zmienić to miasto (transport, 

drogi, infrastruktura, pojazdy zero emisyjne, instalacje odnawialnych źródeł energii, 

woda, ścieki, likwidacja kopciuchów, wizja 0 ofiar w wypadku, inwestycje). 

 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydent Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 

Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Program 4. Jakość życia, miejsca pracy, odpowiedzialna gospodarka, nowoczesne 

usługi. Atrakcyjne miasto to miasto atrakcyjne turystycznie. Jest atrakcyjne, 

turystyczne turystycznie, ale w sposób zrównoważony. To znaczy turystyka jest 

elementem ważnym fundamentem gospodarczym Miasta Gdańska, ale ona musi być 

tak prowadzona, aby właśnie nie przeszkadzała w codziennym życiu mieszkańców. 

Wręcz przeciwnie, żeby oferta turystyczna była ofertą skierowaną również albo przede 

wszystkim do mieszkańców Gdańska. Jaki Gdańsk będzie w 2030 roku z innowacyjną, 

konkurencyjną i opartą na wiedzy gospodarką. To jest cel, który sobie stawiamy i cel, 

który widzimy również we współpracy z trójkątem  z jednej strony biznesu i z uczelniami 

wyższymi.  Cieszymy się, że uczelnie się konsolidują. To jest bardzo ważny potencjał, 

który się pojawia z rozpoznawalnym na arenie międzynarodowej, ale również poprzez 

swoje marki gospodarcze. Niestety, ostatnie 8 lat to był czas, w którym nastąpił regres 

w tym zakresie; to znaczy nasze Międzynarodowe Marki Gdańska typu Energia typu 

Lotos przestały praktycznie istnieć. Dzisiaj musimy tę pozycję odbudować, musimy 

wspierać sektor prywatny. Musimy wspierać innowacje w mieście po to, żeby nasze 

produkty na arenie międzynarodowej stanowiły właśnie tę markę rozpoznawalną dla 

Miasta Gdańska. Realizujący ideę krótkich odległości. Tutaj z jednej strony łączymy 

to, co wspominał Piotr Borawski, czyli nowe osie komunikacyjne, czyli Pkm na Gdańsk 

Południe, czyli Gdańsk Południe Wrzeszcz tramwajem w Klonowej. Ale tak naprawdę 
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chodzi o to, żeby również mieszkańcy nie musieli wsiadać do  tych nowych środków 

komunikacji. Chodzi o to, żeby mieszkańcy część z tych usług mieli na miejscu. 

Kawiarnie, kina, restauracje itd. Źródła finansowania: my budujemy strumień 

finansowania na te poszczególne działania, to znaczy takiego budujemy, by ta wizja 

po prostu była realna i z drugiej strony będziemy to będziemy to monitorować poprzez 

specjalne Komitet sterujący, który będzie na bieżąco monitorował postępy. Po 

pierwsze poszczególnych przedsięwzięć, a po drugie, czy te przedsięwzięcia 

faktycznie odpowiadają naszym celom, które sobie założyliśmy.   

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo otwieramy dyskusję. 

 

JAN PERUCKI- Radny Koalicji Obywatelskiej 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

KAZIMIERZ KORALEWSKI- Przewodniczący Prawa i Sprawiedliwości  

BARBARA IMIANOWSKA- Radna Prawa i Sprawiedliwości 

ANNA GOLĘDZINOWSKA- Radna Koalicji Obywatelskiej 

ANDRZEJ STELMASIEWICZ – Radny Wszystko dla Gdańska  

ELŻBIETA STRZELCZYK- Radna Prawa i Sprawiedliwości 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR- Przewodniczący Koalicji Obywatelskiej 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję na ten moment. To był ostatni głos w dyskusji. Poproszę teraz o odpowiedź 

na zadane pytania. 

 

PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  

i Ochrony Klimatu 

Pani Przewodnicząca Wysoka Rado kilka uwag ogólnych też myślę, że pan kierownik, 

który kieruje zespołem, który przygotował ten dokument, też odniesie się do kilku uwag 

co do samego dokumentu i co do tego, w jaki sposób powstawał, ale to już w jaki 

sposób co istotne, będziemy sprawdzać jego wdrożenie, jego ewaluację, również na 

to oczywiście odpowiemy. Po pierwsze co do kwestii zgłaszanych przez pana radnego 

Majewskiego, co do rozstrzygnięcia tych ponad 150 uwag, które zostały zgłoszone tak 

jak zostało to powiedziane. Około połowa z tych uwag została wysłuchana, została 

dodana do tego dokumentu końcowego około ćwierci powiedzieliśmy tym 

wnioskodawcom, tym zgłaszającym te uwagi, że to, co oni zgłaszali, to już właściwie 

było w dokumencie- doprecyzowaliśmy, w którym miejscu można treść tej uwagi 

znaleźć. Niektóre nie zostały przyjęte- taką główną przyczyną to jest to, że uwaga czy 

propozycja zgłaszana przez mieszkańców po prostu koliduje z różnymi wartościami, 
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które stoją w strategii i w programach rozwoju naszego miasta. Tej podstawy tej 

piramidy  jest kwestia transportu indywidualnego, to na przykład nie da się z jednej 

strony budować nowych przejść dla pieszych czy powodować niwelacje barier. Dla 

wielu uczestników ruchu odbywa się to kosztem ruchu indywidualnego i na tego typu 

zgłoszony uwagi będziemy odpowiadać po prostu wprost, że one przeczą wartościom, 

które ta strategia wyraża. Natomiast co do planu transportowego zostało to w tej 

prezentacji pokazane. Mogę jeszcze raz przejść do tych konkretnych slajdów, które 

prezentują najważniejszej inwestycje. Jeżeli Szanowni Państwo wyliczamy, że dzisiaj 

budowa PKM na południe to jest koszt około 2,5 miliarda złotych, czy koszt budowy 

linii tramwajowej Gdańsk południe Wrzeszcz to 800 milionów złotych? To nie ma co 

ukrywać, że tak 2 duże potężne inwestycje po prostu zrealizują większość możliwości 

finansowych tego programu i większość możliwości finansowych i inwestycyjnych 

naszego miasta w najbliższych 7 latach. To właśnie dlatego w tym momencie 

uczestniczymy w bardzo wielu spotkaniach. Jeździmy bardzo często w tej chwili do 

Warszawy, do różnego rodzaju Ministerstw, na różnego rodzaju spotkania, po to, żeby 

zmienić złe dokumenty, które dzieliły środki publiczne przez ostatnie lata za rządów 

Prawa i Sprawiedliwości.  

 

PIOTR KRYSZEWSKI – Zastępca Prezydent ds. Usług Komunalnych 

Myślę, że przede wszystkim powinniśmy pamiętać o tym, że miasta, metropolie, nie są 

naturalnym środowiskiem drzew. Dlatego też musimy się przygotować na to, że nie 

wszystkie drzewa, które zasadzimy w mieście się przejmą. Odnosząc się do pytania o 

wielką Aleję Lipową, to jest zadanie, które w ramach całego programu  jest rozpisane 

na lata. Łączna rewitalizacja 4 rzędów to jest koszt około 30 milionów złotych. W tym 

roku w 2024 roku chcielibyśmy wykonać specjalistyczne badania tych drzew. 

Chcielibyśmy też uzyskać już projekt gotowy projekt. 

 

MONIKA CHABIOR- Zastępczyni Prezydent Miasta Gdańska 

Jeśli chodzi o same żłobki, to planujemy 548 nowych miejsc. Mamy na to finansowanie 

z programu Maluch. Żłobki przede wszystkim przy ulicy Czerskiej przy ulicy 

Paganiniego, a także rozbudowę  żłobków przy ulicy Racławickiej Królewskie Wzgórze 

Wilanowska, Olsztyńska i Kolorowa. Jeśli chodzi o same przedszkola, to planujemy do 

2026 roku zbudowanie i udostępnienie  300 miejsc i tutaj głównie myślimy Oruni Górnej 

i o Gdańsku Południe. Planujemy budowę szkół podstawowych. I ostatnią dużą 

inwestycją taką zasadniczą zmieniającą jakby to w jaki sposób w tej chwili kształtuje 

się mapa edukacyjna Gdańska, to uruchomienie Liceum Ogólnokształcącego na 

Gdańsk Południe. Pani radna również pytała o działkę- jeśli chodzi o program 

zagospodarowania, mieści się przy ulicy Subisława. Jest ona rzeczywiście 

przeznaczona na budowę Domu Pomocy Społecznej. 

 

 

 



30 
 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydent Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 

Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Bardzo się cieszę z tej dyskusji o kulturze. Kultura jest bardzo istotna, bardzo istotnym 

sposób wskazana w programie rozwoju innowacyjne miasto. To jest cel wzmocnienie 

roli kultury w rozwoju Gdańska. To jest cel związany z ochroną zabytków, czyli tak 

naprawdę w 2 miejscach mamy to mocno określone i są zatem też przewidziane 

konkretne przedsięwzięcia inwestycyjne. Aktywny rozwój Miasta Gdańska co do 

kwestii związanych z planem inwestycji 2020. Tu tylko w uzupełnieniu to nie jest tak 

tylko, że powstała Pawła Adamowicza, ale powstała również Warszawska  

i przypomnę, że ulica Jabłoniowa też miała powstać w oparciu o coś, o czym być może 

pan radny Majewski zapomniał. Był kiedyś taki powerpoint premiera Morawieckiego, 

w którym pan premier Morawiecki mówił o elektrycznych autobusach o wsparciu na te 

elektryczne autobusy i pod tym kątem ulicę Nową Jabłoniową zaprojektowaliśmy jako 

niezależne pasy ruchu- dla właśnie elektrycznej  komunikacji. No niestety na 

powerpoincie się skończyło. I to jest to  otoczenie społeczno- gospodarcze, o którym 

mówimy również w kontekście dzisiejszej strategii. Jeżeli zamiast pomagać, ktoś 

będzie sypał piach w szprychy, to pewne przedsięwzięcia się nie zrealizują. Tak jest w 

przypadku Nowej Jabłoniowej mamy pełną determinację do jej realizacji, ale musimy 

pozyskać środki zewnętrzne, no bez tego nie ma szansy.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ- PREZYDENT MIASTA GDAŃSKA  

Bardzo dziękuję za tą dyskusję i rozmowę o programach rozwoju, ale przede 

wszystkim chcę państwu powiedzieć, że jestem dumna z tego nie tylko jak ten 

dokument dzisiaj wygląda, ale także z tego, jak powstawał. Mówiliśmy o tym o tej 

szerokich konsultacjach, rozmowach, dyskusjach. Druga rzecz, na którą chce 

absolutnie zwrócić uwagę, to także pewna konsekwencja decyzji, które zapadają także 

na tej sali. Miesiąc temu na sesji budżetowej Rady miasta przyjęła Wysoka Rada, także 

wieloletnią prognozę finansową. Mówiąc o tym o tych 2 dokumentach, które przecież 

widzą się razem zarówno budżet na rok 2024, ale także wieloletnia prognoza 

finansowa do roku 2050. To, co państwo także przyjęli to 1,5 miliarda dodatkowego 

limitu z środków własnych, które właśnie chcemy przeznaczyć na realizację 

programów rozwoju. To nie znaczy, że za 1,5 miliarda przecież cały ten program 

zrealizujemy, ale daje nam to także narzędzia szansę do tego, żeby dysponować 

wkładem własnym. Będziemy mogli ubiegać się o różne środki zewnętrzne, zarówno 

środki z programów Unii Europejskiej i tych jako KPO i tych szerzej widzianych także 

jako polityka spójności i inne polityki także po roku 2027.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Na tym wyczerpaliśmy wszystkie głosy w dyskusji nad drukiem 1893 przechodzimy do 

głosowania. 
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Głosowanie  (druk 1893) 

Za                         21 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   13 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1847/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
 w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Rozwoju 2030” 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

 5A) w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na likwidację 
      nieefektywnych źródeł ciepła (druk 1898) 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Mariusz Sadłowski- Dyrektor Biura Energetyki 

 

Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
   K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
   K. Polityki Gosp. i Morskiej – nie opiniowała 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk numer 1898 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na likwidację 

nieefektywnych źródeł ciepła. komisje zrównoważonego rozwoju. Referuje Dyrektor 

Biura Energetyki pan Mariusz Sadłowski.  

 

MARIUSZ SADŁOWSKI – Dyrektor Biura Energetyki 

W nawiązaniu do strategii, która przed chwilą była omawiana oraz realizację 

wojewódzkiej uchwały antysmogowej. Po uwagach Rio wracam do państwa ponownie 

z regulaminem dotacyjnym na likwidację tak zwanych kopciuchów. Uwzględnione 

zostały wszystkie uwagi RIO.   
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Nie ma głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie  (druk 1898) 

Za                         31 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1848/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na likwidację nieefektywnych 

      źródeł ciepła 
 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

6) w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Chemików  

(druk 1888) 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Beata Gaj –Geodeta Miasta  
 

 Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1888 sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Chemików. 

Referuje pan Prezydent Piotr Borawski. 
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PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  

i Ochrony Klimatu 

Dzisiaj przychodzę do państwa z właściwie przedłużeniem nazwy ulicy, o którą 

wystąpił Zarząd Morskiego Portu Gdańsk. W 1995 roku Rada Miasta Gdańska nadała 

odcinkowi drogi od skrzyżowania Ku Ujściu w kierunku zachodnim nazwę ulicy 

Chemików -została zbudowana nowa infrastruktura. Zwrócono się do nas z prośbą 

 o to, żeby Wysoka Rada nazwała dalszą część tego ciągu komunikacyjnego, 

przedłużając tą nazwę.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie widzę głosów w dyskusji.  

 

Głosowanie  (druk 1888) 

Za                         31 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1849/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Chemików  

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

7) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 1889) 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek –Dyrektora Wydziału Środowiska 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1889 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Referuje pan Prezydent Piotr 

Borawski. 

 

PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  

i Ochrony Klimatu 

Pani Przewodnicząca. Jeżeli pani wyrazi zgodę, mam przygotowaną prezentację 

odnośnie jednego i drugiego druku. W związku z tym, że w tej kadencji duża liczba 

pomników przyrody została przez państwa przyjęta, co oczywiście nas bardzo cieszy. 

Jeżeli chodzi o druk 1889, to dotyczy pomnika przyrody Lipa drobnolistna 

eksponowana w pasie drogowym przy ulicy Polanki 5. Jeżeli chodzi o druk 1890 to 

sosna wejmutka eksponowana w Parku im. Gerlacha.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo głos w dyskusji pan radny Łukasz Bejm. 

 

ŁUKASZ BEJM – Radny Koalicji Obywatelskiej  

Podziękował za działania, które w tym kierunku są podejmowane.  

 

ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej  

Radna podziękowała za działania, które są podejmowane.  

 

ROMUALD PLEWA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Jakiś czas temu zgłaszaliśmy problem drzewa na ulicy Wajdeloty, które zostało 

wycięte ze względów bezpieczeństwa. Jeżeli no najważniejsi są mieszkańcy  

w związku z tym drzewo należało wyciąć.  Natomiast  nie mamy informacji, a mieliśmy 

otrzymać ją, gdzie będą nasadzenia w centrum Wrzeszcza. Tam był w tym pobliżu 

niedaleko park tak zwany Jordanowski  w latach 60-70. Tych drzew jest coraz mniej  

i chciałbym uzyskać informację gdzie będą te nasadzenia zastępcze?  

 

BARBARA TUSK- Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej 

Mogę uspokoić, że te drzewa, które rzeczywiście zostały wycięte ze względów 

bezpieczeństwa, będą zastąpione w tym samym miejscu także na tym samym skwerze 

będą odtworzone drzewa. Z tego co wiem, to jest liczba 4 drzew. Także większa niż ta 

wycięta. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie ma więcej głosów w dyskusji. 
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Głosowanie  (druk 1889) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1850/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

8) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 1890) 

 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek –Dyrektora Wydziału Środowiska 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1890 jest to projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Został 

zreferowany przez Prezydenta Borawskiego. Czy państwo mają w tym punkcie jakieś 

pytania? Nie widzę głosów w dyskusji.  

 

Głosowanie  (druk 1890) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1851/24 
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   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
z Przedsiębiorstwem Produkcyjno-Usługowym „Zieleń” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Gdańsku (druk 1891) + autopoprawka 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kryszewski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej  
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
K. Zrównoważonego Rozwoju- pozytywna 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Druk 1891 z autopoprawką w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy z przedsiębiorstwem produkcyjno- usługowym Zieleń Spólka z o.o.   

z siedzibą w Gdańsku. Referować będzie pani Barbara Tusk, zastępca Dyrektora  

do spraw Przestrzeni Publicznej. 

 

BARBARA TUSK - Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej 

W drodze przetargu została wybrana firma, która zajmuje się kompleksową opieką 

terenu Parku Oliwskiego. Jest to szczególny kompleks, który wymaga regularnej, stałej 

i kompleksowej opieki i obecności pracowników na terenie tego kompleksu. Firma, 

która wygrała w drodze przetargu, to zadanie jest Przedsiębiorstwo Produkcyjno-

Usługowe Zieleń i w związku z tym, że także w poprzednich latach ta firma wygrywała 

przetarg i były z nią podpisywane umowy dzierżawy na użyczenie tego kompleksu tego 

zaplecza techniczno- socjalnego, które znajduje się na terenie Parku Oliwskiego. 

Kolejne podpisanie takiej umowy wymaga zgody Rady Miasta. Jeśli chodzi  

o autopoprawkę, ona wynikała z błędu pisarskiego. Pojawiła się tam błędna data  

w miejscu 2022 roku powinna być informacja o 2023 roku, czyli tej dacie 

przeprowadzenia przetargu. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytania? Nie ma głosu w dyskusji. 
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Głosowanie  (druk 1891+ autopoprawka) 

Za                         33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1852/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z Przedsiębiorstwem Produkcyjno-Usługowym „Zieleń” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Gdańsku 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

I przechodzimy teraz do projektów uchwał z Komisji do Spraw Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY z dnia 5 października 2023 r.  

na działalność  zastępców Prezydenta Miasta Gdańska  (druk 1894); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Mam pytanie co do tego, co się działo w dniu 26 maja 2023 roku między tą godziną 

12:10 a 13, bo z uzasadnienia projektu druku to nie wynika. To znaczy zapytam wprost 

czy ta pani o godzinie 12:10 przyszła, chciała złożyć to pismo i nie został jej wydany 

bilet? Została poinformowana, że może oczekiwać do 13 i ta pani przed godziną 13:00 

po prostu stamtąd wyszła? Czy też wariant drugi ta pani o 12:10 przyszła czekała do 

13 i z wolą złożenia tego pisma, czyli stawiła się w tym urzędzie w godzinach jego 
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funkcjonowania i to nawet 50 minut przed zamknięciem a nie 5 minut przed 

zamknięciem. I o 13 została wyproszona bez obsłużenia i pytanie, czy Komisja do 

Spraw Skarg, Wniosków i Petycji ten fakt zbadała i co ustaliła w przedmiocie tych 50 

minut pomiędzy 12:10 a 13 w tym feralnym 26 maja 2023 roku.  

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Udzielił odpowiedzi na zadane pytania. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Głosowanie  (druk 1894) 

Za                         19 
Przeciw                1 
Wstrzymało się   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1853/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY z dnia 5 października 2023 r. na 

działalność zastępców Prezydenta Miasta Gdańska 
 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

11) w sprawie pozostawienia bez rozpoznania wniosku Pana XY i Pani XY  

      z   dnia 18 września 2023 roku (druk 1895) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podsumowała wypowiedź. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie  (druk 1895) 

Za                         22 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1854/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie pozostawienia bez rozpoznania wniosku Pana XY i Pani XY z dnia  

18 września 2023 roku 
 

z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

12) w sprawie rozpatrzenia petycji Pani XY i Pana XY (druk 1896) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podsumowała wypowiedź. 

Przystąpiono do głosowania. 
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Głosowanie  (druk 1896) 

Za                         22 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1855/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia petycji Pani XY i Pana XY 

 
z dnia 18 stycznia 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

13) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działalność Prezydenta  
   Miasta Gdańska (druk 1899); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podsumowała wypowiedź. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie  (druk 1899) 

Za                         22 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr LXXII/1856/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działalność Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

 
      14) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY na działalność Prezydenta  
               Miasta Gdańska (druk 1900) 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podsumowała wypowiedź. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie  (druk 1900) 

Za                         22 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1857/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY na działalność Prezydenta 

Miasta Gdańska 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 
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    15) w sprawie rozpatrzenia skargi Wspólnoty Mieszkaniowej XY w Gdańsku  
         reprezentowanej przez Admista Zarządzanie Marcinkowski i Wspólnicy Sp. J. na 
         działalność Gdańskich Nieruchomości i Wydziału Gospodarki Komunalnej 
         Urzędu Miejskiego w Gdańsku (druk 1901) 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

ANDRZEJ SKIBA-Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podsumowała wypowiedź. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie  (druk 1901) 

Za                         21 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   12 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1858/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Wspólnoty Mieszkaniowej XY w Gdańsku 

reprezentowanej przez Admista Zarządzanie Marcinkowski i Wspólnicy Sp. J. na 
działalność Gdańskich Nieruchomości i Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

16)  w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 
  ławników do sądów powszechnych w uzupełniających wyborach na kadencję  
  2024-2027 (druk 1903) 

 
                                          Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:  
                                         Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do 2 projektów uchwał związanych z wyborem ławników.  

 

BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

Powiedział o druku w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów  powszechnych w uzupełniających wyborach na kadencję 

2024- 2027. Brakuje do Sądu Okręgowego i do Sądu Rejonowego Gdańsk Południe. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie ma głosu w dyskusji.  Głosowanie.  

 

Głosowanie  (druk 1903) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    4 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1859/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych w uzupełniających wyborach na kadencję 2024-2027 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

17) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  
                 o kandydatach na ławników (druk 1904) 
 
                                          Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:  
                                         Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
 
 

BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

Jest to uchwała upoważniająca panią Przewodniczącą Rady Miasta Gdańska do 

przesłania łącznie z uchwałą danych osobowych kandydatów niezbędnych do 

uzyskania  informacji od policji.  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Nie ma głosu w dyskusji.  Głosowanie.  

 

Głosowanie  (druk 1904) 

Za                         32 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXII/1860/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  

      o kandydatach na ławników 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 

 

 

          PUNKT 5 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK -Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca zachęciła do śledzenia gdańskich aukcji Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy. I jak tylko zostanie ustalony termin uroczystej sesji Rady Miasta 

Gdańska, na której będziemy przekazywać tytuł Honorowego Obywatela Jerzemu 

Owsiakowi, to na aukcje zostaną wystawione również zaproszenia na tą sesję i będzie 

można wylicytować wzięcie udziału w tej sesji uroczystej Rady Miasta Gdańska.  

 

ROMUALD PLEWA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Powiedział o pomniku Anny Walentynowicz, który został zdewastowany przez 

nieznanych sprawców i poprosił o wsparcie w tej sprawie lub złoży interpelacje w tej 

sprawie przed następną sesją.  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zapytała czy ktoś ma jakieś wnioski. Nie było zgłoszeń.  

 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podziękowała za udział i sprawne przeprowadzenie sesji. Zamknęła obrady sesji. 

 

Obrady zakończono o godzinie 13.30 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  


